
 

LRS.0032.9.2024 

   Protokół Nr 4/LRS/2024 

           z posiedzenia Lesznowolskiej Rady Seniorów II - Kadencji 

                           w dniu 5 grudnia 2024 r. 
 

1. Posiedzenie otworzyła Wiceprzewodnicząca LRS P. Elżbieta Moczulska-

Dobosz, stwierdzając quorum niezbędne do podejmowania decyzji / 

lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu/ 

 

2. Przyjęcie protokołu Nr 3/LRS/2024 r. z dnia 11 września 2024 r. 

1/ Sprawę przedstawiła Wiceprzewodnicząca LRS P. E. Moczulska-Dobosz. 

2/ Głosami: z – 10, p – 0, w – 0 LRS przyjęła protokół Nr 3/LRS/2024 z dnia 11 

września 2024 r. 

 

3. Informacja Przewodniczącej i Prezydium o działaniach podejmowanych 

między posiedzeniami. 

1/ Przewodnicząca LRS P. M. Szeląg poinformowała, iż w okresie między 

posiedzeniami podejmowała działania związane z działalnością LRS, poprzez 

uczestnictwo w spotkaniach Seniorów w ościennych gminach jak: Raszyn, 

Złotokłos, Piaseczno, Prażmów, gdzie szczegółowo omawiane były sprawy 

związane z polityką senioralną. 

2/ Informację przyjęto do wiadomości. 

 

4. Wystąpienie członka Obywatelskiego Parlamentu Seniorów z 

ramienia Lesznowolskiej Rady Seniorów – Pani Stanisławy 

Kondrackiej. 

1/ Wiceprzewodnicząca LRS P. E. Moczulska-Dobosz przedstawiła zebranym 

Panią Stanisławę Kondracka, członka Obywatelskiego Parlamentu Seniorów. 

2/ Pani S. Kondracka przedstawiła historię powstania Obywatelskiego 

Parlamentu Seniorów, który rozpoczął działalność w 2015 r. z rekomendacji 

Europejskiego Parlamentu. P. S. Kondracka przypominała, iż członkiem 

Obywatelskiego Parlamentu jest od 2020 r. Delegację na pracę w 

przedmiotowym Parlamencie otrzymała od Lesznowolskiej Rady Seniorów. Pani 

S. Kondracka szczegółowo omówiła zakres działania, cele, kierunki działania 

oraz schemat regulaminu organizacyjnego Obywatelskiego Parlamentu 

Obywatelskiego. Obywatelski Parlament Seniorów objęty został patronatem 

Marszałka Senatu Małgorzatą Kidawą-Błońską. Pani S. Kondracka przedstawiła 

szczegółowe relacje z IX sesji Obywatelskiego Parlamentu Seniorów, która 

odbyła się 15 lipca 2024 r. na której omawiane były sprawy związane z polityką 

senioralną jak renta wdowia, babciowe, bon senioralny. Ponadto P. S. 



Kondracka przedstawiła uchwałę Nr 2/2024 r. z dnia 28 października 2024 r. a 

w szczególności załącznik Nr 2do niniejszej uchwały w którym zostały zawarte 

rekomendacje Obywatelskiego Parlamentu Seniorów skierowane do urzędów 

centralnych i władz samorządowych wszelkich szczebli oraz dla własnych działań 

programowych / szczegółową treść stanowi zał. nr 2 do protokołu/. 

2/ Dyskusja – wszyscy obecni. 

3/ Na zakończenie Pani S. Kondracka zwróciła się z prośbą o składanie wniosków 

i postulatów dotyczących spraw senioralnych związanych z Gminą Lesznowola, 

które jako członek Obywatelskiego Parlamentu będzie zgłaszała pod jego 

obrady. 

4/ Wiceprzewodnicząca LRS E. Moczulska-Dobosz podziękowała P. Stanisławie 

Kondrackiej za przybycie na posiedzenie oraz za przedstawione informacje 

dotyczące działalności Obywatelskiego Parlamentu Seniorów. 

 

5. Sprawy różne. 

1/ P. J. Klimek stwierdził, iż jest brak koordynacji w zakresie polityki senioralnej 

Lesznowolskich Seniorów. Powinien być stworzony plan działania, osobny 

budżet dla Seniorów w połączeniu w Uniwersytetem III wieku, wszystkim tymi 

sprawami powinien zajmować się powołany koordynator. Jest przeciwny 

centralizacji budżetu. Nadto uważa, że należy zastanowić się nad stworzeniem 

Domu dziennej opieki dla Seniorów. 

2/ Radna D. Hyży stwierdziła, że widoczny jest brak osoby, która byłaby 

odpowiedzialna za skoordynowanie i uprządkowanie działań polityki senioralnej.    

3/ Na posiedzeniu obecny był Pan Paweł Marczuk koordynator Uniwersytetu III 

wieku, działającego na terenie gminy. Pan P. Marczuk przedstawił nowe zasady 

działania przedmiotowego Uniwersytetu. Również jest zdania, że należy 

skoordynować działania w kwestii polityki senioralnej. Zadeklarował ścisłą 

współpracę z Lesznowolską Radą Seniorów. 

4/ P. L. Milczarek, w kontekście planowanych zmian w zasadach działania UTW, 

zaproponowała przygotowanie ankiety dla Seniorów dotyczącą formy działania 

i zajęć na UTW. Ponadto Studenci UTW zgłaszają potrzebę konsultowania z nimi 

tematów wykładów i innych zajęć. 

5/ Pani Jolanta Neuman zwróciła uwagę, że w Centrum Integracji w Magdalence  

brak jest pomieszczeń na prowadzenie gimnastyki dla seniorów. Sala, w której 

ćwiczą seniorzy jest zbyt mała, aby mogło skorzystać z gimnastyki więcej osób 

oraz znajduje się w piwnicy bez okien, ponadto w tym pomieszczeniu stoją 

zakurzone kartony z dokumentami do archiwum i dodatkowo zajmują 

przestrzeń. Podczas ćwiczeń brak powietrza do oddychania 

6/ Seniorzy z Mysiadła zwracają się z prośbą o sprawiedliwy rozdział biletów na 

organizowane imprezy dla Seniorów 

7/ Obecna na posiedzeniu Rzecznik prasowy Urzędu Gminy P. A. Adamus 

poinformowała, iż został założony portal e-urząd, który służy szybkiemu 

załatwianiu wszelkich spraw urzędowych. Zachęca do korzystania. P. A. Adamus 



dodał, że jeśli zaistnieje potrzeba dla Seniorów dotycząca obsługi portalu e-

urząd to zostanie zorganizowane szkolenie w tym zakresie.  

 

6. Posiedzenie zamknęła Wiceprzewodnicząca LRS Pani Elżbieta 

Moczulska-Dobosz. 
Protokołowała: Iwonna Góra. 

 

 

 

Przewodniczący  

Lesznowolskiej Rady Seniorów  

 

Marianna Szeląg 


